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DÍKY DĚTSKÉMU DNU SE BOCHOV 
OCITL V POHÁDCE

V neděli 31. 5. 2015 jsme se vzbudili do 
krásného, slunečného rána. V tu chvíli 
jsme ještě netušili, kolik radosti a roz-
zářených dětských očí nám přinese. Na 
tento den totiž Kulturní komise při RM 
Bochov a pěkná řádka dobrovolníků na-
chystala nejmenším k jejich svátku Cestu 
pohádkovým lesem.
Tato akce se vrátila do Bochova po 10 le-
tech a nutno podotknout, že se opravdu 
vydařila. Počasí nám přálo a na start ke 
kulturnímu domu dorazilo téměř 140 
dětí s  rodiči i  dalšími rodinnými pří-
slušníky. Pro účastníky byla připravena 
cca 4 km dlouhá trasa s devíti stanovi-
šti, kde na děti čekaly různé pohádkové 
bytosti a jejich úkoly. Po jejich splnění 
dostali mrňousci i ti odrostlejší do svých 
průkazek razítko a  v  cíli byla pro ně 
nachystána odměna v  podobě opeče-
ného špekáčku či šťavnatého melounu, 
jablíčka či sáčku plného dobrot. I  na 
fotbalovém hřišti, kde byl konec pohád-
kového putování, byly připraveny další 
atrakce včetně oblíbeného malování na 
obličej, skákacích hradů, vystoupení 
kouzelníka Kamila Burdy či závěrečné 
řádění v pěně, kterou pro děti připravil 

SDH Bochov. Děkujeme všem štědrým 
sponzorům, kteří přispěli na tento Dět-
ský den, rovněž p. Slezákovi z fy SEOS 
FRUIT, s. r. o. za ovoce pro malé osla-
vence a v neposlední řadě patří velký dík 
všem zapáleným pomocníkům, FK SMB 
Bochov za poskytnutí prostor na fotba-
lovém hřišti, SDH Bochov, p. Kamče 
Hotárkové a p. Petru Kaplanovi za vý-
borný servis v rámci občerstvení všech 
přítomných. Pro všechny bylo jistě 

velkou odměnou vidět tolik šťastných 
dětských tváří.

DĚKUJEME VŠEM, KTEŘÍ VYPOMO-
HLI FINANČNÍ ČÁSTKOU NEBO JINOU 
FORMOU
Město Bochov, MUDr.  P.  Havlíková, 
M. Man ml., M. Pechočiaková, V. Helebrant, 
E. Stašák, V. Vaňousek, MUDr. R. Novotná, 
M. Křivanec, Ruthovi, M. Macháčková, 
Šťovíčkovi, J. Mottl, M. Hylas, O. Veselý, 
R. Kajzar, J.Roštejnský, Lékárna Bochov, 
Jednota Bochov, M.  Balint, HaR Kom-
plet Bochov, M. Hylasová, M. Chalupná, 
M. Pelant, Kruškovi, J. Zoglauer, M. Tofi, 
J. Mouchová, K. Šimnová, M. Vodička, 
M.  Citová, M. Vrábelová, SDH Bochov, 
FK SMB Bochov, Ovoce věnovala fa SEOS 
FRUIT, s. r. o.

Olga Vonšovská 
KK při RM Bochov
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Poděkování
Velké dík za záchranu života Policii České 
republiky Hasičskému sboru Bochov a ze-
jména Františku Machalovi.

Mikynová

KULTURNÍ KOMISE 
PŘIPRAVUJE

ZÁŘÍ
19. 9. 2015 – Jarmark

ŘÍJEN

3. 10. – Zájezd do Plzně, 
ve spolupráci s MŠ Bochov

17. 10. – Divadelní představení v KD 
Bochov, divadlo u Hasičů, Praha)

22. 10. – Zábavné odpoledne 
s p. Žákovcem

Fotografická soutěž, spolupráce 
s Mgr. L. Černokovou 

(termín bude upřesněn)

LISTOPAD
11. 11. – Příjezd Sv. Martina

20. 11. – Bochováci o Bochově

29. 11. – Advent 
– rozsvícení Vánočního stromu

PROSINEC
6. 12. – Mikulášská pro děti

Vypouštění balónků 
(termín bude upřesněn)

Komunální odpad 
za rok 2015
Připomínáme občanům, kteří ještě 
nezaplatili „za popelnici“, ať tak učiní ne-
prodleně, neboť splatnost byla 30. 6. 2015. 
Výše úhrady je stejná jako v loňském roce.
Platbu mohou provést v hotovosti na po-
kladně MěÚ Bochov (Po, St. a Pá 8 – 12, 
Po, St. 13 – 17 hod.), nebo bezhotovostně 
na účet č. 108465037/0300, VS = číslo 
smlouvy, SS: 21111.
Za správu majetku města Bochov: 
Jarmila Matoušů, tel. 353 670 131 
mobil: 602 286 741

OTÁzKY PrO STarOSTU
Pane starosto, začaly se opravovat 
ulice v Bochově, můžete občany 
informovat, jaké ulice budou opra-
veny, jakým způsobem, kdy a kolik 
to bude město stát? 
Tak to je dosti složitá otázka na sepsání od-
povědi, ale budu se snažit být stručný a vše 
popsat srozumitelně. Opravy jsou rozděleny 
do dvou částí. Já si je pro sebe nazývám část 
dotační a část nedotační. 
Nejprve k části dotační: práce již byly zahá-
jeny a ukončeny by měly být do 15.10.2015. 
Na základě uskutečněného výběrového ří-
zení provádí stavební práce firma STRABAG 
a.s. Jsem velice rád, že se této zakázky firma 
STRABAG a.s. ujala, protože původně měly 
být práce zahájeny již v květnu, ale bohužel 
dotace byla městu přiznána až 30.6. s tím, že 
termín k ukončení stavby je nezměněný, tedy 
o cca 2 měsíce kratší. Vím také, že se v naší 
republice v letošním roce provádí opravy ko-
munikací na spoustě míst a panovala jistá 
obava, že vítězný dodavatel stavební části již 
nebude mít kapacitu ke zhotovení zakázky 
u nás. Naštěstí se tak nestalo a budeme dou-
fat, že se vše stihne včas dodělat, protože onen 
termín 15.10. je, s trochou nadsázky, šibe-
niční. Kompletně zrekonstruovány budou 
tyto ulice : Opletalova, část Dlážděné od far-
ské zahrady ke Karlovarské ulici, část Školní 
od Opletalovy k Pražské – všude v těchto uli-
cích bude povrch z betonové zámkové dlažby. 
Dále budou opraveny boční ulice z náměstí 
Míru do ulice Opletalovy („za lékárnou“ a „za 
zdravotním střediskem“) – zde bude polo-
žena kamenná dlažba. Do této části oprav 
ještě náleží rekonstrukce části ulice Okružní 

– od hřbitova k základní škole – zde bude po-
vrch asfaltový.  Již nyní si dovolím upozornit 
občany na změnu v následné dopravě, kdy 
dojde ke změně směru jízdy v jednosměrné 
ulici – část Školní – bude se jezdit z Praž-
ské ulice směrem do Opletalovy, tj. opačně, 
než doposud. Tato dotační část bude stát 
celkem 15.034.947,- Kč a město obdrží do-
taci z prostředků ROP Severozápad ve výši 
12.771.476,95 Kč. Vlastní spolupodíl města 
bude činit částku 2.263.470,05 Kč.
Část nedotační:  zastupitelstvo města roz-
hodlo, že rovněž v tomto roce budou opraveny 
z rozpočtu města  tyto úseky komunikací : 
Pražská ulice od hřbitova ke křižovatce se 
silnicí na Toužim za benzinovou čerpací 
stanicí, prostor na náměstí Míru před lékár-
nou, prostor náměstí Míru před zdravotním 

střediskem, horní část Mariánské ulice od 
centrální kotelny k domu č.p. 138, ulice Hor-
ská a ulice Zahradní. Jedná se v současnosti 
o nejpoškozenější komunikace v Bochově. 
Dojde k  výměně asfaltového povrchu. 
V Pražské ulici již došlo k revizím a potřeb-
ným výměnám částí páteřního vodovodu 

– ostatně to jsme zaznamenali, když byla pře-
rušena dodávka vody v Bochově. Chci i touto 
cestou poděkovat pracovníkům společnosti 
VODAKVA, kteří tyto opravy provedli 
v krátkém časovém období a s minimálními 
přerušeními dodávky vody pro občany. Práce 
na opravě komunikací provede firma Údržba 
silnic Karlovarského kraje a.s. Protože s touto 
společností, která má v Bochově pobočné 
pracoviště, má město z minulosti dobré zku-
šenosti a vzhledem k časové tísni, zákonným 
možnostem a v souladu s vnitřními předpisy 
města, byla tato zakázka zadána přímo zho-
toviteli. Cena za dílo bude činit 2.686.670,- Kč. 
Opravy budou provedeny za začátku října.
Zastupitelé jsou si vědomi, že i další ulice po-
třebují opravu, zcela určitě na ně dojde řada 
v příštích letech. Trochu mě mrzí, že jsme 
s opravami nemohli začít dřív, ale okolnosti 
nás donutily k výše popsanému postupu a ne-
zbývá než doufat, že nám i nadále bude přát 
počasí a všechny naplánované opravy budou 
zdárně realizovány.
Město si na zaplacení všech oprav bylo nu-
ceno vzít 3 úvěry. Ten největší, ve výši dotace, 
tj. 12.771.476,95 Kč, bude zaplacen do 
30.6.2016, kdy již bude z ROP Severozápad 
městu na účet dotace převedena. Zbylé 2 
úvěry ve výši 4.763.470.05 budou splaceny 
před koncem volebního období současného 
zastupitelstva,  do 30.9.2018.
Vím, že probíhající opravy nám všem teď ztě-
žují život, ale nejde je udělat ze dne na den 
a jsem přesvědčen, že jejich výsledek nám 
vynahradí současné obtíže, až budeme chodit 
či jezdit po opravených ulicích. Jak tyto ulice 
vypadaly donedávna, či ještě teď na začátku 
září vypadají, víme všichni.
Děkuji všem občanům za trpělivost a zvu 
vás na jarmark a oslavy 649. udělení měst-
ských práv Bochovu, které se budou konat již 
tradičně na náměstí Míru 19.9.2015. Podrob-
nosti naleznete na jiném místě zpravodaje. 
Budeme mít sice problémy s parkováním, ale 
věřím, že si jarmark přesto jaksepatří užijeme.

Hezký podzim. 
Miroslav Egert, starosta města Bochov
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Poděkování
Děkujeme panu faráři Szcepaniakovi, 
starostovi p.  Egertovi, všem známým 
a spoluobčanům za projevená slova útě-
chy, květinové dary a za vyjádření upřímné 
soustrasti při posledním rozloučení s man-
želkou Vierou Pejšovou.

Manžel s rodinou

Změna obsazení na MěÚ Bochov

Podatelna – Erika Šlechtová, telefon: 353670121
Správa majetku – Jaroslava Toušová, telefon: 353670131

Andrš Vilém
Kamarádková Marta
Palivcová Eva
Soukup Miroslav

Blahopřání 
k významnému 
životnímu věku:

Vše nejlepší 
k životnímu 
jubileu
KVĚTEN:
Krása Václav
Odlevák Jan
Zahálka Ladislav
Záluský Václav
Ondrová Ludmila
Fišer Vladimír
Chudý Bedřich
Tvaroha Miroslav
Citová Jiřina
Macháčková Marta
Samcová Magdalena
Kalman Juraj
Zeman Bohumil

VÝLET DO CHOMUTOVa

V sobotu 13. 6. 2015 uspořádala kulturní 
komise ve spolupráci s mateřskou školou 
výlet do Chomutova pro děti a dospělé. 
Účastníci měli na výběr, a  to návštěvu 
zooparku nebo aquasvěta.
Podkrušnohorský zoopark je rozlohou nej-
větší zoologická zahrada v České republice. 
Nabízí návštěvníkům mnoho možností, 
jak strávit příjemné chvíle spojené s od-
počinkem, relaxací a zároveň poznáním 
(je možné vidět více než 160 druhů zvířat, 
svézt se safari expresem, vláčkem, povozit 
se na koních atd.)

Ti, co se rozhodli pro aquasvět mohli využít 
plavecký bazén, rekreační bazén s různými 
atrakcemi, dětské brouzdaliště, klouzačku 
ve tvaru pirátské lodi, skluzavky a tobo-
gány. V den naší návštěvy bylo také možné 
vyzkoušet si potápění s potápěčskou výba-
vou, což bylo lákavé pro ty nejmenší.
V den výletu nám přálo počasí, které se 
pokazilo až v době odjezdu z Chomutova. 
Výlet se vydařil, účastníci byli spokojeni 
a začátkem října se budeme těšit na další.

Pavla Smržová 
MŠ Bochov
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OHLÉDNUTÍ za NOCÍ KOSTELů,
tak jako v minulých třech letech se do celo-
státní akce Noc kostelů i letos zapojil kostel 
sv. Linharta v Údrči.
V  letošním programu, tak jako každo-
ročně nechyběla komentovaná prohlídka 
kostela se spoustou zajímavostí z historie 
i současnosti.
V  tzv.  údrčském galerii bylo možno 
shlédnout dokumentaci z průběhu oprav 
kostela ze které je patrný rozsah prací 
v uplynulých 15 letech. Je zde vidět ne-

jen vlastní stavební opravy, ale průběh 
restaurování jednotlivých částí interiéru 
a mobiliáře.Vdalší části je výstava historie 
obce ve fotografiích a dokumentech. Zde 
jsou k nahlédnutí kopie starých kronik 
obce a to jak německých, tak poválečných 
českých. Neméně zajímavá je zde také 
sbírka korespondence a starých pohlednic 
se vztahem k obci.
O hezkou atmosféru se v průběhu večera 
postaral pan Petr Písařík, který v  pro-

gramu „Malém zpívání pro pohodu duše“ 
doprovodil na varhany zpěvačky Zuzanu 
Novákovou a  Kristýnu Hudlerovou, ke 
kterým se v průběhu večera také přidala 
Baruška Danišová z Údrče.
Další z věcí, kterou mohli v letošním roce 
návštěvníci vidět byla osazená kopie sou-
soší sv. Jana Křtitele na staré křtitelnici. 
Sošku vyřezal a  instaloval pan Zdeněk 
Koušek z  Prahy. Pan Koušek se svými 
kolegy provádí restaurátorské práce na 
mobiliáři kostela po celou dobu jeho 
obnovy.
Letošní Noci kostelů se zúčastnil také 
P. Jozef Szczepaniak CMF a starosta města 
Bochova pan Miroslav Egert. Městu Bo-
chovu bych chtěl touto cestou poděkovat za 
finanční příspěvek na zajištění akce.

Vladislav Krátký

NašE OBEC rECYKLaCÍ ELEKTrOSPOTřEBIČů VÝrazNĚ 
ULEVILa žIVOTNÍMU PrOSTřEDÍ
Loni občané odevzdali k recyklaci 88 televizí, 28 monitorů a 343,00 kg drobného elektra
Snaha obyvatel obce recyklovat staré 
a nepoužívané elektrospotřebiče se již 
několik let vyplácí. Naše obec obdržela 
certifikát vypovídající nejen o přínosech 
třídění televizí a  počítačových moni-
torů, ale také o velkém významu sběru 
drobných spotřebičů, jako jsou mobilní 
telefony. Díky environmentálnímu vy-
účtování společnosti ASEKOL můžeme 
nyní přesně vyčíslit, o kolik elektrické 
energie, ropy, uhlí, primárních surovin 
či vody jsme díky recyklaci vysloužilého 
elektra ušetřili ekosystém Země. Víme 
také, o  jaké množství jsme snížili pro-
dukci skleníkových plynů CO2 nebo 
nebezpečného odpadu. Informace vy-
cházejí ze studií neziskové společnosti 
ASEKOL, která s  obcí dlouhodobě 
spolupracuje na recyklaci vytříděných 
elektrozařízení.

Z  Certifikátu Environmentálního vyúč-
tování společnosti ASEKOL vyplývá, že 
občané naší obce v loňském roce vytřídili 88 
televizí, 28 monitorů a 343,00 kg drobných 
spotřebičů. Tím jsme uspořili 26,11 MWh 
elektřiny, 930,57 litrů ropy, 122,83 m3 vody 
a 1,31 tun primárních surovin. Navíc jsme 
snížili emise skleníkových plynů o 6,30 tun 
CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpadů 
o 23,66 tun.
Výsledek studie jednoznačně prokázal, že 
zpětný odběr elektrozařízení, i těch nejmen-
ších, má nezanedbatelný pozitivní dopad 
na životní prostředí. Když si uvědomíme, 
že recyklace běžných 100 televizorů uspoří 
spotřebu elektrické energie pro domácnost 
až na 4 roky, nebo ušetří přibližně 400 li-
trů ropy potřebných až k sedmi cestám do 
Chorvatska, jsou to impozantní čísla. Po-
zitivní zprávou pro uživatele počítačů také 

je, že odevzdání 10 vysloužilých monitorů 
ušetří spotřebu energie potřebnou pro chod 
notebooku po dobu necelých 5 let. Všichni 
ti, kteří tříděním takto zásadně přispívají 
k ochraně životního prostředí, si zaslouží 
obrovský dík.
Studie LCA posuzuje systém zpětného 
odběru CRT televizorů, počítačových mo-
nitorů a drobného elektrozařízení. Hodnotí 
jejich sběr, dopravu a zpracování až do 
okamžiku finální recyklace jednotlivých 
frakcí vyřazených spotřebičů do nového 
produktu. Pro každou frakci byly vyčís-
leny dopady na životní prostředí. Výsledky 
studie jsou prezentovány jako spotřeba 
energie, surovin, emise do ovzduší, vody 
a produkce odpadu. Konečná bilance vy-
zněla pro zpětný odběr elektrozařízení 
jednoznačně pozitivně, a  to ve všech 
aspektech.
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KULTUrNÍ KOMISE BOCHOV 
POzVaLa BOCHOVSKÉ DO PřÍrODY 
SE zaJÍMaVÝM CÍLEM

Sobota 16. 5. 2015 byla zasvěcena všem 
milovníkům krásné a klidné přírody a rov-
něž těm, co nelení a jdou si protáhnout tělo 
při pěší turistice a nebo i na kole. Letos byl 
pochod výjimečný tím, že účastníci „Šla-
pání Bochovskem“ mohli navštívit jindy 
nepřístupný bývalý muniční sklad u Ně-
meckého Chloumku. Ten byl cílem 5 km, 
10 km trasy i trasy pro cyklisty a maminky 
s kočárky. Pro ně bohužel nebyla možná 
jiná trasa, než po místní komunikaci, ale 
našly se i  odvážné a  zdatné maminky, 
které se raději i s tatínky vydaly nároč-
nější, ale klidnější, 5 km trasou přírodou. 
Pro větší bezpečnost maminek i cyklistů 
byla na místě přítomna hlídka PČR a my 
tímto děkujeme za jejich pomoc při této 
akci. Počasí nám přálo, a proto i posezení 
u ohýnku s výborným buřtíkem a točeným 
pivkem bylo vynikající tečkou sobotního 
dopoledne. Každý účastník obdržel pa-
mětní list jako upomínku na tuto akci. 
Děti si malovaly na zem křídami a díla se 
jim vydařila, neboť prostorný dvůr mu-
ničního skladu k tomu skýtal jedinečnou 
příležitost. Ten, kdo zvolil 10 km trasu, 
si mohl zkusit projít koridorem, kterým 
v  minulosti procházela vojenská stráž. 
Poněvadž tato stezka vede lesem, byla 
to procházka opravdu příjemná. Mnohá 
z přítomných chodkyň se vyjádřila, že by 
zde nordic walking trénovala klidně každý 
den. Pro unavené byla připravena mož-

nost nechat se nazpět odvézt autobusem 
p. Pechočikové, ale pro malý zájem pří-
tomných nebyla využita. Poděkování patří 
Městu Bochov za organizaci této akce, 
p. Šedivkovi a p. Mottlovi za poskytnutí 
sponzorského daru, zároveň i za zajištění 
občerstvení příchozím turistům. Většina 
žíznivých s nadšením uvítala v cíli točený 
osvěžující mok. Zvláště pak děkujeme 
p. Šedivkovi za nápad putovat do jinak 
nepřístupných míst a za nemalou pomoc 
při přípravě celé akce. Ochotných přiložit 
ruku k dílu však bylo mnohem více a KK 
jim tímto velmi děkuje. O  oblíbenosti 
této akce svědčí nejen úctyhodných 139 

Bláhová Marie
Hájková Anna
Bělohlavá Libuše
Hacklová Josefa

Blahopřání 
k významnému 
životnímu věku:

Vše nejlepší 
k životnímu 
jubileu
ČErVEN:
Fialová Anna
Šebesta Josef
Zajíc Karel

účastníků „Šlapání“, ale i  přítomnost 
přespolních i „pražských“ vandrovníků. 
Díky za Vaši přízeň, již nyní se těšíme na 
další ročník. Hodně šťastných kilometrů 
přeje Kulturní komise při RM Bochov.

Kulturní komise 
při RM Bochov
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šKOLNÍ rOK V zÁKLaDNÍ šKOLE BOCHOV
Jako každoročně byli na jeho konci staros-
tou města přijati vybraní žáci jednotlivých 
tříd. Letos to byli (od první po devátou 
třídu) Kateřina Škodová, Kateřina Šu-
leková, Lenka Šťovíčková, Filip Kozler, 
Ondřej Klaban, Jiří Vohryzka, Barbora 
Danišová, Petr Fišer a Terezie Kvasnič-
ková. Finanční odměnu od zřizovatele 
za prospěch s  vyznamenáním (týká se 
žáků 3. – 9. ročníku) obdrželo 26 žáků 
z I. stupně a 11 žáků z II. stupně. Vyzna-
menaných žáků bylo o několik více, ale ti 
zbývající si pokazili odměnu vlastní neká-
zní, neboť nesplnili podmínku, že nesmí 
mít kázeňské opatření. Jedinou žákyní II. 
stupně, která měla průměr 1,00, byla Ve-
ronika Vonšovská z VI. třídy.
Školní rok ukončilo 203 žáků, z nich 19 
zároveň splnilo povinnou školní docházku 
(10 začne po prázdninách studovat na 
střední škole ukončené maturitou, 9 jich 
nastoupí do učebních oborů). Z  osob-
ních důvodů končí pracovní poměr paní 
učitelka Široká, k jiným změnám v peda-
gogickém sboru by dojít nemělo.
V květnu se žáci IX. třídy podrobili celo-
státnímu výběrovému zjišťování výsledků 

ČŠI ve dvou oblastech – přírodovědné 
předměty (přírodopis, fyzika, chemie) 
a společenskovědní předměty (výchova 
k občanství, dějepis, zeměpis). Protože 
se testování provádělo po přijímacím 
řízení na střední školy, nedělali jsme si 
o motivaci žáků a tím pádem i výsledcích 
iluze. Ale deváťáci celkem mile překva-
pili, testování vzali poměrně zodpovědně 
a jejich konečné výsledky byly v pásmu 
průměru ČR.
Na závěr roku se konalo několik tradičních 
akcí, např. atletický přebor školy pro žáky 
II. stupně (letos byly překonány dva letité 
rekordy, oba v kategorii mladších chlapců – 
v běhu na 600 m z roku 2001, nový vytvořil 
David Otáhal a ve skoku dalekém z roku 
2004, nový vytvořil Jiří Pták), sportovní 
dopoledne pro žáky I. stupně, Den s Armá-
dou ČR na Dlouhé, Den s Ajaxem (projekt 
Policie ČR v K.Varech), vyhlášení soutěže 
pořádané městskou knihovnou Kama-
rádi moudrosti, či pasování prvňáčků na 
čtenáře. Druhá třída si již podruhé bě-
hem školního roku připravila pro rodiče 

„divadlo“, tentokrát sehrály děti Baladu 
o princezně a hrádku.

Děti z I. stupně celoročně sbíraly papír 
a plastová víčka a zátky. Papíru sebraly 
přes 3 tuny a  dostaly za něj 3 200 Kč 
(zde patří poděkování p. Hakenovi, který 
zdarma zajistil odvoz papíru do sběrny 
v  Ostrově, takže jsme neměli stržené 
peníze za dopravu jako v případě, kdy si 
sběrna papír sváží sama) a za 114 kg víček 
utržily 798 Kč.
Během školního roku bylo pro žáky 
připraveno a zrealizováno 30 výchovně 
vzdělávacích nebo kulturních akcí, z toho 
12 bylo zdarma, u některých byla dotace 
(např. na divadelní představení či návštěvu 
krajské knihovny hradil dopravu krajský 
úřad).
O prázdninách dojde k vymalování heren 
školní družiny a k položení nové střešní 
krytiny nad vstupním schodištěm.
Na závěr bych chtěl poděkovat všem spon-
zorům, kteří nám přispěli buď finančně 
nebo jinou formou, např. nákupem po-
můcek. A samozřejmě zřizovateli za velmi 
vstřícný přístup ke škole a jejím potřebám.

V. Svoboda, 
ředitel školy

BOCHOVšTÍ SI NOTOVaLI S P. žÁKOVCEM

Ve čtvrtek 7. května 2015 se v KD Bochov 
již po několikáté sešlo několik desítek 
posluchačů oblíbeného dua ŽÁKOVEC-

-VOLÍNOVÁ. Zábava se brzy rozjela 
a  parket se rychle zaplnil. Tančilo se 
nejen na lidové písničky, ale i na známé, 

populární songy. Skvělou atmosféru do-
plňovaly komentáře p. Žákovce o stavu 
utkání Česká republika – Francie. Úspě-
chy našich hokejistů byly vždy oceněny 
bouřlivými ovacemi. Téměř dojemným 
momentem byl závěr celého koncertu, 

kdy si všichni přítomní zazpívali ve vzá-
jemném objetí. Děkujeme všem za velmi 
příjemné odpoledne a již nyní se těšíme 
na další vystoupení p. Žákovce, které je 
plánováno na 22. 10. 2015.

Kulturní komise 
při RM Bochov
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školní družina
V  posledních měsících školního roku 
stihly děti z I. oddělení mnoho činností. 
V dubnu se v rámci dopravní výchovy se-
známily s tím, jakým způsobem a v jakých 
situacích zavolat jednotlivé záchranné 
složky. Sehráli jsme si různé situace, při 
kterých je nutné volat čísla 150, 155, 
158. V tomto měsíci slavíme rovněž svá-
tek planety. Děti si připomněly, jak je 
důležité třídění odpadu, ve výtvarných 
činnostech si vyzkoušely práci s  odpa-
dovým materiálem  – skládaly obrázky 
z plastových víček a malovaly na staré 
CD přehrávače. Tradiční pálení čaroděj-
nic jsme oslavili týdnem kouzel a zábavy. 
V  květnu jsme se věnovali především 
svátku maminek. Každé z dětí vyjádřilo 
svůj vztah k mamince jinak. Někdo svou 
maminku nakreslil, jiný vyprávěl, jaká 
je právě jeho maminka, ale všechny děti 
pro ni vytvořily krásnou růžičku. Mezi 
oblíbená témata patří téma Moje rodina. 
Nejdříve se vedou rozhovory o  rodině, 
sourozencích, prarodičích…, děti kreslí 
své domy, pokojíčky, na vycházce si na-
vzájem ukazují, kde bydlí. Nejvíce se vždy 
děti pobaví, když dramaticky ztvárňují 
každodenní či naopak nevšední rodinné 
situace. Jedno odpoledne jsme věnovali 

cestě za pokladem, při které děti plnily 
nejrůznější úkoly. Na přípravách tohoto 
tématu se podílela studentka pedagogické 
školy Andrea Pajmová, která si v rámci 
své praxe vyzkoušela práci s dětmi. Dále 
v této době každoročně pořádáme turnaj 
ve hře Člověče, nezlob se!, který je za-
končen vyhodnocením těch nejlepších. 
V červnu jsme s dětmi oslavili Dětský den 
spoustou soutěží. Děti soutěžily v druž-
stvech na školním hřišti a byly odměněny 
sladkostmi. Posledním tématem školního 
roku bylo téma Křížem krážem. Po čin-

nostech tohoto tématu se děti orientují 
v  časových údajích, v  termínech ráno, 
večer, dnes, zítra…, umí vyjmenovat jed-
notlivá roční období, ví, v kterém měsíci 
se narodily atd. Z důvodu začínajícího 
malování heren jsme poslední týden před 
prázdninami strávili většinu času na škol-
ním hřišti, což děti vzhledem k pěknému 
počasí uvítaly.

Jaroslava Nezvalová 
ved. vychovatelka ŠD při ZŠ Bochov
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KaMarÁDI MOUDrOSTI 2015
Dvacátý ročník čtenářské soutěže má 
své vítěze. Slavnostní vyhodnocení 
proběhlo 16.  6. v  jídelně ZŠ Bochov. 
Nejúspěšnější třídou, která vyhrála nej-
větší dort a umístila se na 1. místě, byla 
sedmá třída. Za ní se umístila třída osmá 
a  na třetím místě třída čtvrtá. Každá 
vyhodnocená třída dostala dort a nej-
lepší jednotlivci - Bergman Jiří Silvestr, 
Marek Lukáš, Šimkanin Antonín, Va-
zač Daniel, Bábíček Marek, Koštialová 
Adéla, Kubíčková Anna, Heimerlová 
Nikol, Šlechta Pavel - knižní odměnu 
a diplom. Do čtenářské soutěže se zapo-
jili žáci od 2. do 9. třídy ZŠ Bochov. Po 
celé dva měsíce soutěžení musel každý 
soutěžící vypracovat úkol, za zapůjčení 
knihy nebo časopisu obdržel čtenář 1 
bod. Celkem 1147 bodů a  průměr na 
žáka třídy 42,5 bodů docílila 7. třída. 
Vypracováním úkolů, které se vztaho-
valy ke knihovně, se nejlépe zhostily: 
Flekácsová Lucie, Danišová Barbora, 
Hazuchová Daniela. Děkuji panu sta-
rostovi Miroslavu Egertovi za předání 
cen, paní Navrátilové za sladké od-
měny, Službám města Bochov, členské 
základně Spotřebního družstva Jednota 
v Bochově, paní Marii Egertové, paní 
Margitě Velíkové a Městskému úřadu 
Bochov za knižní odměny.
Těšíme se na další ročník.

Za Městskou knihovnu Bochov 
Eva Michálková

Už jsem čtenář – 
Knížka pro prvňáčka
Městská knihovna se zapojila do projektu 
SKIP ČR pro školní rok 2014/2015. Žáci 
první třídy základní školy se pravidelně ka-
ždý měsíc zúčastňovali besed v knihovně, 
hledali ztracená písmenka, četli z knih, 
recitovali říkanky. Prvňáčci dostali za 
odměnu knížku, kterou nelze koupit, Ode-
myky zamyky“ od Jiřího Žáčka. Předání 
knižních odměn proběhlo v úterý 23. 6. 
PASOVÁNÍM NA ČTENÁŘE.

Za Městskou knihovnu Bochov 
Eva Michálková
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zÁVĚr šKOLNÍHO rOKU

Školní rok je u konce. Proběhlo loučení 
s nastávajícími prvňáčky, které zpestřil 
oblíbený „pan Pohoda“ jejich pasováním. 
Ve škole jsme měli různá divadelní předsta-
vení. Navštívili jsme i „opravdové“ divadlo 
v Karlových Varech, jehož prostředí na děti 
zapůsobilo. Na výletě ve Žluticích jsme si 
prohlédli muzeum. Netradiční byl koncert 
6 hudebníků symfonického orchestru. Děti 
blíže poznaly některé hudební nástroje, 
hádaly názvy skladeb, jež zazněly ve ve-
černíčcích. Zaposlouchaly se do hudební 
pohádky.

„Průzkumníci v Austrálii“ bylo divadlo 
pro rodiče s  dětmi a  také pro ty děti, 
které budou navštěvovat naší školu v no-
vém školním roce. Na vítání jara jsme 
opět pálili čarodějnice. Tradiční bylo 
setkání s  maminkami k  jejich svátku 
doprovázené skupinou „Hnedle vedle“.
V ZŠ jsme viděli pantomimické divadelní 
představení. Na naší školní zahradě nám 
chovatel dravých ptáků předvedl několik 
druhů. Děti si je mohly zblízka prohléd-
nout a něco se o nich dozvědět.
Oslavili jsme dětský den soutěžemi 
a diskotékou. Navštívili jsme zábavné 
centrum „Hafík“ v K. Varech. Děti se 
bavily a  procvičily si svoji fyzickou 
zdatnost a odvahu. Také se k nám na 
školní zahradu na jedno dopoledne 
přistěhovala „malá farma“ se svými 
zvířaty. Dětmi byla velmi oceněna jízda 
na poníkovi.
Také jsme podnikli výlet, jehož náplní 
byla exkurze v Černošíně. Zde se zpra-

covává tříděný odpad a děti se dozvěděly 
o jeho dalším využití. Výletu do Klášterce 
n./Ohří se bohužel některé děti nemohly 
zúčastnit, neboť naší MŠ zasáhla epide-
mie neštovic. Ostatní děti si prohlédly 
muzeum pohádkových postaviček 
zasazených do příslušných prostředí. 
Prohlédly si zámeckou zahradu a podí-
valy se na představení pohádky, v níž si 
některé i zahrály.
Naše děti vystupovaly během roku 
na různých akcích, zúčastnily se vý-
tvarných soutěží. Celý školní rok jsme 
pracovali podle rámcového programu 
pro předškolní vzdělávání a následně vy-
pracovaných třídních plánů. Pro zájemce 
proběhla výuka angličtiny a logopedie.

Všem dětem a rodičům přejeme krásné 
bezproblémové léto a těšíme se na nové 
žáčky naší školy. Doufáme, že se co nej-
dříve adaptují a budou do ní chodit rády.

Alena Lidinská, 
učitelka MŠ Bochov
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SOUTĚž O NEJLEPšÍ SBĚrNÝ DVůr
Milí spoluobčané, náš sběrný dvůr se uchází o titul Sběrný dvůr roku 
2015. Kolektivní systém ASEKOL opět vyhlásil soutěž mezi sběrnými 
dvory o ten nejlepší, který získá zajímavou finanční odměnu.
Soutěž Sběrný dvůr roku probíhá od ½ července do konce října 2015, 
a to formou hodnocení široké veřejnosti prostřednictvím vyhledávače 
www.sberne -dvory.cz. Jejím cílem je najít v České republice ten nejlepší 
sběrný dvůr, tzn. uklizený, s ochotnou obsluhou, přívětivou otevírací 
dobou, co možná nejdostupnější a širokým rozsahem odebíraných 
komodit. Jaká jsou pravidla soutěže?
Na www.sberne -dvory.cz vyhledáte sběrný dvůr, který chcete ohodnotit. 
Označíte jednou až pěti hvězdičkami v každé z následujících šesti 
kategorií - dostupnost dvora, přístupnost dvora, pořádek, otevírací 
doba, ochota obsluhy a rozsah odebíraných komodit.
Při závěrečném vyhodnocení nejlepšího sběrného dvora v  lis-
topadu 2015 bude kromě hlasování veřejnosti přihlédnuto také 
k počtu komodit, které sběrný dvůr sbírá (např. sklo, plasty, kovy, atd.), 
a k množství zpětně odebraného elektrozařízení.
Vítězi se nakonec stanou dva sběrné dvory. Nejlepší sběrný dvůr v obci 
do deseti tisíc obyvatel získá finanční odměnu 30 tisíc korun, v obci 
nad deset tisíc obyvatel pak 50 tisíc korun.
Všichni hlasující se navíc mohou zúčastnit slosování o hodnotné ceny. 
Po vyplnění registračního formuláře budou automaticky zapojeni do 
jednoho ze dvou slosování. V každém z nich mohou získat jednu ze tří 
powerbank (2600 Mah), nebo dotykový mobilní telefon LG.
Děkujeme, že nám pomůžete vyhrát!

Miroslav Egert 
Starosta města Bochov

zHODNOCENÍ PřÍPraVNÉ TřÍDY 
aNEB LOUČÍME SE S PřEDšKOLÁKaMa
V tomto školním roce se nám podařilo 
otevřít první ročník přípravné třídy, která 
byla naplněna šestnácti žáčky s povole-
nou výjimkou z počtu žáků zřizovatelem 
(maximální počet je 15 žáků). Děti si na 
školní prostředí zvykly velice rychle stejně 
jako na řád a pravidla třídy. Rodiče i děti 
se sami přesvědčili, že vzdělávání touto 
formou není o psaní, čtení, počítání, ale 
funguje na bázi rámcového vzdělávacího 
programu pro předškolní vzdělávání. Na 
základě tohoto dokumentu, jsme vytvo-
řili svůj školní vzdělávací plán, nazvaný 
Kuliferda. Naše dny ve škole obsahovaly 
např. činnosti spojené se sebeobsluhou, 
rozvíjeli jsme pohybové dovednosti (v tě-
locvičně, na hřišti, či školní zahradě), řeč, 
základní matematické dovednosti jako je 
třídění, porovnávání, geometrické tvary, 
číselnou řadu, atd.) prostorovou a časovou 
orientaci, zrakovou a sluchovou diferenci-
aci, grafomotoriku, správné držení tužky, 

poznatky o  vlastním těle a  správném 
způsobu života a mnoho dalších. Režim 
dne byl uzpůsobený podle potřeb dětí, 
střídaly se činnosti pohybové s činnostmi 
zájmovými (vyrábění, malování, hudební 
chvilky). V průběhu roku jsme využívali 
předplatné časopisu Kuliferda, který 
všechny zmíněné oblasti pomáhá dětem 
rozvíjet, zúčastnili jsme se projektů jako 
je Den Země, Světový den vody, navštívili 
spoustu zajímavých míst (Becherova vila, 
Bazén Hobit, Pekelné Sklepy ve Žluticích, 
Hvězdárnu Františka Krejčího v Karlových 
Varech, hernu Hafík, výlet na Hartenštějn, 
stříhání oveček v Údrči, Botanickou za-
hradu v Bečově, aj.). Zúčastnili jsme se 
několika divadelních představení, měli 
jsme tu čest zapojit se do akcí, jako byla 
Tříkrálová sbírka, Masopust, Sněhuláci 
pro Afriku a také nocovali u nás ve škole. 
Jednou z věcí, na kterou jsme pyšní, je 
velký pokrok v  rozvoji jednoho žáčka 

s autismem. Který s pomocí své asistentky 
Jany Smržové dokázal i pro nás ze začátku 
nemožné. Myslím, že byli děti spokojené 
a budou nás opouštět s vědomím, že se 
u  nás něco dozvěděly, něčemu naučily. 
S dětmi se rozloučíme po svém v pátek 
26. 6. 2015, kdy budou při slavnostním 
ceremoniálu pasované na prvňáčky, u pana 
krále (pana starosty M. Egerta), který 
bude přítomen, složí slib, který se naučily, 
dostanou šerpu od paní královny (p. ředi-
telky Sosnovcové) a dostanou své první 

„Kuliferďácké“ vysvědčení, kde je i pro dět-
ské oči znázorněna jejich dosavadní práce 
v podobě smajlíků. Po dětech se nám bude 
stýskat, přejeme jim mnoho zdaru v první 
třídě a spoustu hezkých okamžiků stráve-
ných v novém kolektivu.

Za ZŠP třídní učitelka 
Mgr. Monika Macháčková
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Jaro ve školní družině při zš praktické
Děti se seznamovaly se znaky tohoto roč-
ního období. Všímaly si změn v přírodě 
a počasí. Porovnávaly je s ostatními roč-
ními obdobími a určovaly rozdíly.
V  esteticko -výchovné zájmové činnosti 
se věnovaly – kreslení, malování jarních 
témat, využívaly nové techniky, vytvářely 
obrázky z tiskátek, které si vyrobily z od-
padového materiálu (krabice). Malovaly 
a kreslily – pastelkami, vodovkami, tem-
perami. Při této činnosti používaly – prsty, 
houbičky, štětce, vatové tyčinky.
V  pracovně -technické zájmové čin-
nosti – skládaly, lepily, stříhaly. Využívaly 
odpadový materiál (roličky toal. papíru, 
noviny, krabice a jiné).Při této činnosti si 
připomněly třídění odpadu.
Na svátky jara Velikonoce vyrobily 
a  vytvořily mnoho obrázků a  výrobků 

např. kuřátka, papírové kraslice, přáníčka 
pro rodiče i učitelský sbor a jiné. Naše vý-
robky a výkresy si můžete prohlédnout 
koncem června v lékárně Bochov. U příle-
žitosti Dne učitelů vyrobily děti přáníčka 
pro učitelky. Ke Dni matek se zúčastnily 
besídky pro rodiče, na kterou si připravily 
básničky a přáníčka pro maminky.

Při vycházkách poznávaly druhy jarních 
květin a byliny. Při pobytu venku se učily 
bezpečně pohybovat v terénu a základům 
první pomoci. Rozvíjely pohybovou ko-
ordinaci pomocí pohybových, míčových 
a soutěživých her. Seznamovaly se s pra-
vidly jednotlivých her a jejich dodržování.
S nástupem posledního měsíce školního 
roku června jsme si povídali o prázdninách, 
jak je budou děti trávit a na co se nejvíce 
těší. S příchodem léta se budeme loučit 
s dětmi z přípravné třídy, kterým přejeme 
mnoho úspěchů v první třídě, samé jed-
ničky a žádné slzičky.
Všem dětem přeji krásné a  pohodové 
prázdniny.

Jana Smržová 
vychovatelka ŠD

GaTEWaY TO SPaCE 
– BrÁNa DO VESMÍrU
Dne 5. 5. 2015 jsme se vypravili do Prahy na 
největší výstavu o historii kosmonautiky v Ev-
ropě „Brána do vesmíru“. Na výstavě jsou 
k vidění poprvé v České republice originální 
exponáty a trenažery z NASA Visitor Cen-
ter a U.S.Space & Rocket Center (USSRC). 
Nechybí zde ani kámen z Měsíce, který je nej-
cennějším exponátem celé výstavy. Všichni 
jsme se mohli tohoto kamene dotknout 
prstem! Je zde k vidění první umělá družice 
Sputnik 1, kosmická loď Vostok i skafandr 
prvního kosmonauta Jurije Gagarina. Dále 
jsme mohli vidět americkou kosmickou ka-

binu Mercury, první americký skafandr. Jsou 
zde samozřejmě i současné skafandry. V jed-
nom z nich jsme se mohli i vyfotit. Všichni žáci 
během výstavy vyplňovali vědomostní kvíz. 
Ten, kdo byl pozorný a zodpověděl všechny 
otázky správně, mohl získat plakát z výstavy 
v zábavné zóně. Někteří si vyzkoušeli letecký 
simulátor a dokonce se jeden žák odvážil i na 
gyroskop. Výstava je poučná a všem dětem 
i učitelům se líbila.

Mgr. Věra Sosnovcová 
ředitelka ZŠ praktické

Výlet do vesmíru

Dne 3. 6. 2015 jsme vyjeli na dotovaný 
výlet do Chebu. Na zdejším gymnáziu je 
možnost navštívit planetárium, které zde 
funguje již 2 roky. V letošním školním roce 
bylo možné získat dotaci na dopravu, tak 
jsme této možnosti využili.
Ujal se nás pan učitel Dirlbeck, který 
velmi poutavou formou seznámil žáky se 
samotným Planetáriem, Sluneční sousta-
vou a vesmírem. Žáci měli možnost během 
chvíle porovnat hvězdnou oblohu na jaře, 
v létě, na podzim i v zimě. Vyslechli i po-
věsti k některým souhvězdím a poznali 
základy orientace na noční obloze. Viděli 
nádherný východ i západ Slunce a shlédli 
film o pobytu kosmonautů ve vesmíru. Od-
jížděli jsme s velkými zážitky.

Mgr. Věra Sosnovcová
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BEČOVSKÁ BOTaNICKÁ zaHraDa
V letošním roce se nám podařilo opět zís-
kat od krajského úřadu dotaci na dopravu 
v rámci EVVO a tak 14. 5. 2015 vyrazila 
celá škola do Bečovské botanické zahrady. 
Počasí nám přálo a  exkurze se velmi 
vydařila. Žáci byli rozděleni do dvou sku-
pin – mladší absolvovali program „Jmenuji 
se strom“, starší žáci získali spoustu infor-
mací o zázračné moci bylinek. Pracovnice 
zahrady měly program pěkně připravený, 
zábavný a pro žáky zajímavý. Ke svačině 
si žáci zakoupili ochucený bio jogurt 
z Nežichova. Prošli jsme si celou zahradu, 
podívali jsme se na „broukoviště“, po-
hladili si korkovník a nakonec si i trošku 
zasoutěžili. Tento den se nám vydařil.

Mgr. Věra Sosnovcová, 
ředitelka ZŠ praktické

Velký sportovní 
úspěch naší žákyně

Každoročně se koná atletický čtyřboj 
žáků základních škol praktických a spe-
ciálních. Rok od roku je těžší a  těžší 
vybrat, při tak malém počtu žáků jaký 
má naše škola, vhodné sportovce, kteří 
by naší školu a potažmo město reprezen-
tovali. Letos se podařilo! Naše žákyně 
Petra Kunešová se probojovala do 
krajského kola, kde obsadila krásné 2. 
místo a postoupila do národního finále. 
49. ročník národního finále atletického 
čtyřboje se letos konal 10.–12. 6. v Ústí 
na Orlicí. Zde sice již na stupně vítězů 
nevstoupila, ale i  tak se byla jako lvice 
a ostudu škole, městu ani kraji neudě-
lala. Děkujeme za vzornou reprezentaci 
a věříme, že Petra bude příkladem pro 
další žáky, kteří jí budou následovat.

Mgr. Věra Sosnovcová, 
ředitelka školy ZŠ praktické
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DO BOCHOVa SE VrÁTIL VOLEJBaLOVÝ TUrNaJ
Na sobotu 20. 6. 2015 KK při RM Bochov připravila 
pro příznivce sportu turnaj ve volejbale, který se znovu 
uskutečnil po dlouhých 9 letech.

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA O.S. RES VITAE
ZAJISTÍ SLUŽBU VE VAšÍ DOMÁCNOSTI

Komu je služba určena?
Seniorům a osobám se zdravotním postižením se sníženou soběstačností 
a rodinám s dětmi, jejichž situace vyžaduje pomoc jiné fyzické osoby.

Jak pomáháme?
Pomáháme se zvládáním každodenních činností - zajišťujeme např. obědy, 
nákupy, pomůžeme s úklidem domácnosti, vyřídíme nutné pochůzky, 
pomůžeme s hygienou, doprovodíme k lékaři, na úřady a mnohé další. 
Součástí služby je sociální poradenství.

Kde pomáháme?
Službu poskytujeme v domácnostech klientů ve všední dny od 7.00h do 
15.30h.

Na koho se obrátit v případě Vašeho zájmu o službu?
sociální pracovnice pro Bochov, Merklín, Hroznětín a okolí K. Varů: 
Mgr. Hana Kunešová, tel. 353 566 426

sociální pracovnice pro Ostrov a Jáchymov: 
Kristina Macáková, tel. 353 615 909

sociální pracovnice pro Novou Roli: 
Bc. Karolína Vébrová, tel. 353 951 603

více informací najdete na www.resvitae.cz

Občanské sdružení Res vitae
Blahoslavova 18, 360 09 Karlovy Vary

IČ: 69968209, tel. / fax: 353 566 426

Počasí nám moc nepřálo, a tak místo na an-
tuce školního hřiště se zajímavé a mnohdy 
i zábavné souboje konaly v tělocvičně ZŠ. 
Do turnaje nastoupily 4 týmy. Zkušený 
F -Team, sportovci VŠECH Bochov, mládež 
MyšMaš a novicky Džambulky. Po celou 
dobu konání byla velmi veselá atmosféra, 
týmy se škádlily i povzbuzovaly navzájem. 
Mezi zápasy se mohli hráči občerstvit při-
pravenými dobrotami nebo zvolili taktiku 

„doplňování tekutin“, o kterou se postaral 
Radniční sklípek. Na regulérnost hry do-
hlížel rozhodčí p. Janouch a my mu za jeho 
účast děkujeme. Jeho rozhodování bylo 
určitě spravedlivé a velmi originální. Po 
napínavých a velmi vyrovnaných bojích se 
na I. místě umístil F -Team, II. místo uko-
řistil MyšMaš, III. místo vybojoval VŠECH 
Bochov a i Džambulky se radovaly z krásné 
bramborové medaile v podobě ceny útěchy 
od p. Martiny Chalupné. Všichni se shodli 
na tom, že si rádi užitečně sportem a leg-
rací strávenou sobotu zopakují. Již nyní se 
těšíme na další ročník.

Olga Vonšovská 
KK při RM Bochov
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Husovy stopy

Celá naše společnost, a nejen naše, si le-
tos připomíná 600 let od upálení Mistra 
Jana Husa. I naše škola se zapojila do pro-
pagační a vzdělávací kampaně „Husovy 
stopy“. Hlavním organizátorem kampaně 
je spolek České studny, který má za cíl ob-
novit staré české studny, jež v minulosti 
vyhloubili naši předchůdci a které jsou 
v současné době více či méně zasypané. 
Jde o duchovní hodnoty.
Letošní rok 2015 je významný, protože 
na něj připadá výročí 600 let mučednické 
smrti českého reformátora Mistra Jana 
Husa. Toto výročí je velkou výzvou a pří-
ležitostí pro Čechy, aby se seznámili nejen 
s historickými fakty o Husově životě, ale 
především s jeho nadčasovým odkazem. 
Jan Hus je dodnes uznávanou autoritou 
pro většinu Čechů, a to především kvůli své 
odvaze zemřít pro pravdu, kterou hlásal, 
a o které byl vnitřně přesvědčen.
Jan Hus se stal jedním z největších Čechů 
všech dob. Jeho životní příklad po staletí 

inspiruje k  následování. Husův popel 
byl rozmetán do Rýna, přesto jeho učení 
a hodnoty, které vyznával a pro které žil 
i  zemřel, dodnes ovlivňují celé národy 
a společenství.
Husí stopy Jana Husa ukazují na určitou 
symboliku, kterou on sám často a rád po-
užíval, když o sobě mluvil jako o hloupé 
huse. Například napsal, že ačkoli je husa 
pták domácí, hloupý a nelétavý vysoko, 
přesto se nedal zastrašit klatbou a začal 
létat. A kvůli jeho odvážnému příkladu 
začali létat i jiní ptáci, kteří se do té doby 
neodvážili vzlétnout.
I u nás ve škole jsme si těchto 12 stop nale-
pili a na konec přišla letící husa s nápisem 

„600 let žije mezi námi“ a odkaz na webové 
stránky husovystopy.cz. Kromě toho byla 
vyhlášena soutěž o ředitelský flash disk. Celá 
škola se zapojila do interaktivních dílen – 
mladší žáci na téma „Tajemství husích stop“ 
a straší žáci na téma“ Hus, jak ho neznáte“. 
Hlavním cílem těchto dílen bylo seznámení 

s osobou Mistra Jana Husa 
v  jeho nevšední podobě, 
s nejdůležitějšími fakty z Hu-
sova života, jeho odkazem, 
hodnotami a  přesahem do 
dnešní doby. Celý projektový 
den se velmi vydařil. Vítězkou 
soutěže se stala Růžena Ada-
mová a oceněn za originalitu 
byl i Jeník Študlar.

Mgr. Věra Sosnovcová 
ředitelka ZŠ praktické 

v Bochově

Kroužek výuky 
anglického jazyka
Milé maminky, tatínkové, babičky a známé…
Zjišťuji, poptávám zájem o výuku angličtiny 
hrou pro dětičky MŠ, ZŠP, ZŠ v Bochově, pro 
MŠ v dopoledních hodinách, pro ZŠ a ZŠP 
v odpoledních hodinách formou kroužku. Od 
září, vždy pondělky. Mám k dispozici video 
z ukázkové hodiny, kde nám děti a lektorka 
ukázaly, jak pracují a co se naučily. První 
rok máme za sebou a jsem ráda, že můžeme 
pokračovat. Nyní možnost i pro školáčky. 
Styl výuky je odlišný od klasického drilování 
slovíček, děti se zde učí konverzaci… Učí se 
sebeobsluhu, běžné činnosti, hry, písničky, 
odpovědi a otázky pomocí anglických vět, 
frází. učí se i nápodobou, vše je pro děti při-
rozené tento styl angličtiny je vhodný i pro 
děti, které neumí ještě vyslovit všechny hlásky, 
určitě nebazírujte na tom, že vaše dítě neumí 
pořádně česky, natož anglicky…

Mgr. Monika Macháčková

Bochovští čápi
Fotografie čápat pořízené dne 28. 6. 2015 
při kroužkování panem Makoněm.

Pajmová Hana

Hodnocení sezóny
Máme za sebou druhou sezónu v 1.A třídě. 
Konečné 9. místo je sice hezké, ale když 
jsme byli po podzimu 4., tak výsledky jara 
jsou velkým zklamáním. Hodnocení jara 
je opravdu smutné – mužstvo netrénovalo, 
hráči nechodili na zápasy – takový přístup je 
pro mne nepochopitelný. Přesto chci všem 
hráčům poděkovat, velký dík patří vedou-
címu M. Vonšovskému, dík Míro.
Nyní čeká mužstvo obnova týmu jak na hráč-
ském, tak i trenérském postu. Přeji, ať je další 
sezóna lepší.

Petr Tichý
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PRODEJ SLEPIČEK
Drůbež Červený Hrádek opět 
prodává slepičky snáškových 
plemen Tetra hnědá a Dominant ve 
všech barvách. Stáří 14–19 týdnů. 
Cena 149–180 Kč/ ks Prodej se 
uskuteční: 5. října 2015
Bochov – u kostela – 15.50 hod.
Při prodeji slepiček, výkup králičích 
kožek, cena dle poptávky.

Případné bližší informace: Po -Pá 
9.00–16.00 hod., tel.: 601 576 270, 
606 550 204, 728 605 840

Poděkování
Chtěla bych za sebe a za paní Michaelu Moi-
sesovou (organizátorku) poděkovat všem, 
co sbírají víčka a tak pomáhají malým dětič-
kám a také všem, co mi se sbírkou v Bochově 
pomáhají, jako jsou třeba naši hodní hasiči. 
Čtvrtá sbírka pro Honzíčka z Velkého Ryb-
níka byla ukončena a víčka odvezena. Nyní 
začínáme novou sbírkou a to pro Nikolku z 
Chebu. Sběrná místa jsou Hasičská zbrojnice, 
Mateřská školka, fotbalové hřiště (jen v době 
domácích zápasů) a po domluvě s pí. M. Ma-
cháčkovou budou mít dětičky možnost nosit 
víčka i do přípravné třídy Kuliferda. Sbírají 
se všechna možná víčka od plastových lahví, 
aviváží, nutrilonu, přesnídávek, dětských pří-
krmů, od piv a limonád ve skle a novinkou 
jsou plechovky od jakýchkoliv třetinkových 
a půllitrových nápojů. Děkuji všem!

Kamila Hotárková

SBÍREJTE S NÁMI VÍČKA PRO NIKOLKU

Nikolka (v srpnu 5 let) se narodila jako naprosto zdravé miminko, ale bohužel za dva roky se nám svět otočil vzhůru 
nohama. Nikolka trpí TRMA syndromem s percepční hluchotou, bohužel je to velice vzácné onemocnění a nejspíše je jediná 
v ČR s tímto onemocněním, ve světě je jen několik desítek případů, takže se ani nic moc nedozvíme co bude dál a co nás 
ještě čeká. Toto onemocnění sebou nese vady srdce, krve, dlouhých nervů, centrálního nervového systému. Hluchotu, 
diabetes, hyperkinetický syndrom a polyneuropatii se všemi těmito vadami už Nikolka bojuje. Nikolku můžete potkat v 
kočárku a nebo když je dobrý den tak i pěšky na vodítku :-) 
Veškeré finanční prostředky vytěžené z víček půjdou na pomůcky a léky pro Nikolku.

Co se sbírá: veškerá víčka z PET lahví, uzávěry od aviváží, pracích prostředků, sprejů, sprchových gelů, šamponů, čistících 
prostředků (jar, savo ....), vnitřní obal kinder vajíčka a vlastně tak nějak jakékoli plastové uzávěry z čehokoli. Dále také kovová víčka 
od piv, limonád a jakékoli plechovky.

Pokud máte zájem o více informací, tak mne kontaktujte (maminka) přes email: nikolka2010@post.cz

Každému kdo se přidá předem velice děkujeme :-) Každé víčko se počítá :-)
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Toto číslo vyšlo dne 11. září 2015 nákladem 650 výtisků. • Vydává MěÚ Bochov. • Sazba, grafika a tisk MěÚ Bochov. 
Články ve zpravodaji nejsou nijak gramaticky či stylisticky upravovány vydavateli Bochovského zpravodaje. • Vydavatel si vyhrazuje právo krátit příspěvky. 

Své příspěvky a inzerci do příštího čísla odevzdávejte u Evy Michálkové v městské knihovně Bochov do 31. října 2015. 
Evidenční číslo zpravodaje na ministerstvu kultury – MK Čr E 19690 • www.mesto ‑bochov.cz • 353 902 257 • knihovna@mesto ‑bochov.cz


